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Abstract (en)
[origin: WO2013123535A2] The invention relates to a dispensing system comprising a dispenser (20) for sections of a material web (12) wound onto
a roller (3), which are to be separated. A supporting rod (1) which comprises, on each end, a bearing journal (4, 5) protruding out from the roll, is
provided. At least one of the two bearing journals (5) has a fitting surface (9) which is not designed as a rotational surface. The dispenser comprises,
for each bearing journal (4, 5), a guide (21, 24) extending until a dispensing position (10), and a counter surface (23) for the fitting surface (9) is
provided at the beginning of the guide (21) for each bearing journal (5) provided with the fitting surface (9) The insertion of the roller (3) into the
dispenser (20) is only possible if the fitting surface (9) coincides with the counter surface thereof (23). Said counter surface (23) of the dispenser
(20) on the guide (21) extends until in the dispensing position (10) and the roller (3) is rotatably arranged about the central area (2) of the supporting
rod (1) which does not rotate in the dispensing position (10)

Abstract (de)
Bei einem Spendesystem mit einem Spender (20) für abzutrennende Abschnitte einer zu einer Rolle (3) gewickelten Materialbahn (12) ist ein
Tragstab (1) vorgesehen, der an jedem Ende einen aus der Rolle vorstehenden Lagerzapfen (4, 5) aufweist. An zumindest einem der beiden
Lagerzapfen (5) ist eine nicht als Rotationsfläche ausgebildete Passfläche (9) vorgesehen. Der Spender weist für jeden der beiden Lagerzapfen
(4, 5) eine in einer Spendeposition (10) endende Führung (21, 24) auf, an der für jeden mit der Passfläche (9) versehenen Lagerzapfen (5) eine
Gegenfläche (23) vorgesehen ist, wodurch der Tragstab (1) in der Führung nicht verdrehbar ist. Stattdessen ist die Rolle (3) auf dem Mittelbereich
(2) des Tragstabes (1) drehbar angeordnet, wobei die Wicklung den Mittelbereich (2) so umschließt, dass ein Losbrechdrehmoment zum Abziehen
der Materialbahn (12) eingebracht werden muss, das höchstens 0,2 Nm beträgt.
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